



# 漢華中學 HON WAH COLLEGE

## Chinese History & History

### Active Promotion of Extra-curricular Learning

The Chinese History and History Departments participated in The Junior Secondary History e-Reading Award Scheme organized by the Education Bureau and the E-Learning Development Laboratory of The University of Hong Kong for the development of students' reading interests and inquiry skills, quite a number of our students received the Appreciation Awards and Merit Awards. Last school year, students had paid visits to different places under the lead of subject teachers, as well as participated in the 12<sup>th</sup> Inter-school Competition of Project Learning on Hong Kong's History and Culture organized by the Hong Kong Museum of History and The Hong Kong Institute for Promotion of Chinese Culture, exploring local characteristics and national sentiments in the hundred years of history in Hong Kong, and learning about the history and culture of different communities, so as to nurture students' humanistic perspective. With a tripartite cooperation with the Education Bureau and the Hong Kong Museum of Coastal Defence, the History Department participated in the Pilot Scheme of the Museum of Coastal Defence. Through the student docents training and job-shadowing activities, the Scheme provided students with museum-related work opportunities, enabling them to take part in cultural promotion work, so as to cultivate in them values of commitment, empathy, and diligence.

Our reading essays are further honored for being adopted as the teaching materials by the Education Bureau for the schools in Hong Kong, which in fact speaks volume for the high level of our reading essays.

## 中國歷史科及歷史科

### 積極推動課外學習

中國歷史科及歷史科為培養學生閱讀及加強他們探究的能力，參加了教育局及香港大學電子學習發展實驗室所舉辦的初中歷史科電子閱讀獎勵計劃，當中更有不少同學獲得嘉許獎及優異獎。上一個學年科組老師帶領學生遊歷不少地方，參加了香港歷史博物館及香港中華文化促進中心第十二屆校際香港歷史文化專題研習比賽，探討百年香港歷史中的「鄉」情「港」味，了解不同社區的歷史及文化，培養學生的人文情懷。本校歷史科也與教育局及海防博物館進行三方合作，參加海防博物館先導計劃，透過學生導賞員培訓及工作影子活動，為學生提供博物館相關的工作機會，讓學生參與文化推廣工作，培養學生具備承擔精神、同理心及勤奮向上的價值觀。

我們校本為中國歷史科及歷史科所編寫閱讀篇章，更得到教育局收錄在為全港發放的學與教教材中，可見質素的高超。

#### 鳴謝

本網站內的「歷史資源區」旨在為學生提供多元化的多媒體學習資源。承蒙以下機構及人士惠允本網站分享及推廣相關資源，教育局謹此衷心致謝。

資源名稱	版權擁有者
故宮名畫記	故宮博物院
「看動畫·學歷史」	香港教育大學
《歷史有話說》影片、《圖說近代》	中國文化研究院
VR秦始皇兵馬俑博物館	720yun創辦人劉網先生
中國歷史閱讀篇章(部份)	漢華中學梁偉傑老師

(排名不分先後)



QR Code

Website of Education Bureau: 教育局網站

[https://www.edb.gov.hk/tc/curriculum-development/kla/pshereferences-and-resources/chinese-history/think\\_create\\_learning\\_and\\_teachingresources1.html](https://www.edb.gov.hk/tc/curriculum-development/kla/pshereferences-and-resources/chinese-history/think_create_learning_and_teachingresources1.html)



Participation in the TWGHs Historical Buildings Photo Competition in celebration of the 25<sup>th</sup> Anniversary of the Establishment of the HKSAR

參加慶祝回歸 25 週年，東華三院歷史建築攝影比賽



Cooking Chinese Pastry  
廚藝\_中式糕點



Student winning the Merit Award in the Junior Secondary History e-Reading Award Scheme

同學榮獲初中歷史科電子閱讀獎勵計劃優異獎

Award-winning students of the History Report Competition

參加歷史報告比賽同學獲得獎狀

